



CM-P00079467

EUROPEAN ORGANIZATION FOR NUCLEAR RESEARCH

FINANCE COMMITTEE

Working Balance

Article 5 of the Financial Rules provides that the Organization may maintain a working balance not exceeding one fourth of the net annual expenditure.

Since no provision is made in the 1955 budget for the constitution of this working balance, and since, at the end of 1954, 2.4 million francs *) of unused appropriations will be at hand, it is suggested that this balance be used to set up the working balance.

If, in the course of 1955, the flow of funds shows that we do not need such a large working balance, any excess will be taken into consideration when the future contributions of the Member States are calculated. Alternatively, it may be thought desirable to credit a part of this balance at once to meet the budgeted expenditure so as to reduce the amount requested from Member States.

*) as of the date of this paper. If end of year accounting amends this figure, the revised figure will be announced at the Finance Committee meeting.

ORGANISATION EUROPEENNE POUR LA RECHERCHE NUCLEAIRE

COMITE DES FINANCES

Fonds de Roulement

Le Règlement Financier prévoit à l'article 5 que l'Organisation peut constituer un fonds de roulement n'excédant pas un quart du montant net des dépenses annuelles.

Le budget de 1955 ne prévoit pas la constitution d'un tel fonds. Toutefois, les soldes de crédits non utilisés à fin 1954 représenteront un montant approximatif de 2.4 millions de francs *). Il est proposé que ce solde soit affecté au fonds de roulement.

Si, en 1955, les mouvements de fonds ne justifient pas la constitution d'un fonds de roulement aussi élevé, la part excédentaire sera prise en considération pour le calcul des nouvelles contributions des Etats Membres ou si on le trouvait désirable, une partie de ce solde pourra être utilisée immédiatement pour couvrir les dépenses de l'exercice budgétaire actuel, ce qui permettra de réduire les contributions des Etats Membres.

*) Si lors de la clôture définitive des comptes ce chiffre devait être modifié, il sera communiqué au Comité des Finances lors de sa session.